
Generalforsamling i Ans IF
Onsdag den 8. marts 2023 kl. 19.00 i AIKC

Dagsorden:

1. Valg af dirigent.
2. Formandens beretning.
3. Formanden for forretningsudvalget fremlægger visioner og handlingsplan for den
samlede forening og formændene for udvalgene for de enkelte udvalg.
4. Orientering omkring budgetter og kontingenter.
5. Behandling af indkomne forslag.
6. Valg af forretningsudvalg i henhold til § 5, stk. 1 samt valg af 2 suppleanter.
7. Valg af 2 revisorer samt revisorsuppleant.
8. Udnævnelse af Årets udvalg, Årets Ans IF’er og tildeling af midler fra Ans IF’s venner
9. Eventuelt.

1. Valg af dirigent. – Rasmus Lindhard.

Rasmus kunne fortælle, at mødet var rettidigt indkaldt jf. vedtægterne.

Formandens beretning og visioner/handleplan for fremtiden samt udvalgspersoner
for de enkelte udvalg.

2. Beretning:

Så blev bekymringerne omkring pandemien afløst af en krig og dertil stigende inflation. Det
siger sig selv det er ikke så meget vi kan gøre ved det sådan globalt, men som det er med
vores frivillige opgaver, så kan alle hjælpe med et eller andet. Stort som småt. Vi kom med
i en samarbejdsgruppe med Sognehuset og nogle herboende ukrainere, der fungerede
som tolke Der var en hel del af dem der gerne vil benytte Fitness. Så en stor tak til Motion
& Fitness for at åbne dørene for dem og byde dem indenfor. De var meget taknemmelige.



Så har vi fået foretaget en foreningsanalyse af Simon, Lars og Anders fra vores
samarbejdspartnere hos Silkeborg kommune og DGI. Dertil naturligvis også et
efterfølgende møde og evaluering af analysen. Vi fik en snak om vores foreningsstruktur
og opbygning. Ellers var der mest fokus på vores medlemstal. Særligt blandt vores ældre
borgere fra 60 år og op var der plads til forbedringer. Det er dog vores indtryk at mange af
de ældre borgere her i byen er aktive enten ved at hjælpe AIKC, eller blot organiseret
andre steder, bl.a. i vandrelauget Morgendug. Det er jo ikke fordi vi har monopol på at
organisere folk her i lokalområdet. Men vi lytter naturligvis til hvad de har at sige, og er
også indgået et samarbejde med DGI, naturligvis med accept fra Johannes fra Dagidræt.

Vi har i 22 også måtte sige farvel til præmiewhist grundet manglende tilslutning. Et udvalg
der har været med siden starten og også før sammenlægningen. Vi skal sige stor tak til
Erling Agerskov for hans indsats.

Nu hvor vi lige er i gang med at snakke medlemstal, kan vi fortælle at vi er gået fra 1263
medlemmer i 2021 til 1311 registrerede medlemmer i 2022.

2022 var også året, hvor vi igen fik skudt gang i pramdragerfesten og Tange Sø Festival.

Til Pramdragerfesten forsøgte vi os med tre nye tiltag, Lokaldysten, Stand-up og
Gadefodbold. med over 200 deltagere til Lokaldysten var det en succes, Stand-up fredag
aften fik lidt blandede anmeldelser, og gadefodbold var en rigtig fin afslutning på en dejlig
uge. Pramdrageren gav et overskud på ca. 38.000 kr.

Festivalen var en varm omgang. På trods af udfordringer med logistikken kæmpede vores
frivillige eksemplarisk. Vi har fået meget ros fra alle samarbejdspartnere og gæster.

For begge events gælder det at der var en udmærket opbakning til at bemande de
forskellige opgaver. Der er dog fortsat mange af de samme navne der går igen, især
blandt vores faste frivillige trænere, instruktører og udvalgsmedlemmer. Det er fantastisk at
se hvordan de går forrest, på trods af de jo er frivillige nærmest hver dag i deres udvalg. Vi
håber og satser på det smitter endnu mere af på vores medlemmer. Vi fik et overskud på
200.000 kr for festivalen.

I det forgangne år har vi haft fokus på vores sponsorer. Desværre var der ikke stor
opbakning til vores tur til dem, men vi arbejder videre, både med et event til dem og også
med et løft af vores nuværende sponsorpakker. Så tak til vores trofaste sponsorer for året
der gik.



Mht vores største samarbejdspartner AIKC, håber vi at Silkeborg kommune med deres
seneste udmelding ang. tilskuddet til de selvejende haller, endelig får udlignet noget af den
store uligevægt der har været i alt for mange år i Silkeborg kommune.

Der var god opbakning til vores arrangement for vores frivillige. Vi var på besøg hos Viborg
Biathlon Klub med efterfølgende spisning og hygge i AIKC.

Så har vi afholdt Conventus-kursus. Det var aldeles brugbart og vi har nu fået noget mere
indsigt i hvad det egentlig kan, og berøringsangsten er forhåbentlig blevet formindsket lidt.
Mikael har været så modig at begive sig i kast med en oprydning derinde. Så hvis I som
medlemmer oplever uoverensstemmelser er det bare at melde ind.

2022 blev også året hvor vi skal sige farvel og ikke mindst kæmpestor tak til Lotte
Blichfeldt som udvalgsformand for gymnastik. 12 år som udvalgsformand i gymnastik, må
siges at være meget imponerende. Vi håber du fortsat vil være at finde i foreningen, hvis vi
kender dig ret, kan du vist ikke lade være. Og heldigvis for det. Du har haft enorm stor
betydning for gymnastik her i Ans, jeg kan næsten med 100 % sikkerhed sige der ikke ville
ha været samme aktivitetsniveau hvis du ikke havde investeret alle de timer du har gjort.
Du har også altid gået forrest når der skulle bruges hjælp til diverse arrangementer. Så
tusind tak for det. Birgitte er ny ved roret. tag godt imod hende, Vi ved Lotte er klar med
hjælp og råd, og det er vi også.

Tak.

3. FREMTIDEN:

Mens jeg husker det så kan vores sponsorer og vores faste frivillige i Ans IF godt sætte et
stort X i kalenderen den 3. november, hvor vi holder et rigtig fint arrangement i disse
lokaler.

Så vi vil fortsat forsøge at involvere vores medlemmer, så de kan få øjnene op for
vigtigheden i at vi alle hjælper til. I vil som medlemmer opleve at tonen vil blive mere
kontant, såfremt man som medlemmer ikke mener man kan hjælpe til.

Det er vigtigt for os at tydeliggøre at det ikke blot er økonomisk, men også for at skabe liv i
vores lokalområde. Vi slår så at sige to fluer med ét smæk.

Ved at hjælpe til, skaber vi økonomisk råderum så det har været muligt at opgradere
Motion & Fitness, give tilskud til tilbygningen til Søsport, og der er vi i øvrigt klar til at
hjælpe med at bringe projektet helt i mål mht økonomiske. Der er også økonomi til at



efterkomme ønskerne fra gymnastik og Dagidræt. Skaffe busser til håndboldstævne, og
videogrej til fodbold.

Vi skaber også liv i vores lokalområde med Pramdragerfesten og Festivalen. Det da en del
federe at være med i noget her i Ans, end at vi skal andre steder hen.

Der er faktisk også en tredje grund. Vi har været med til at give en lille smule hjælp til de
ukrainske flygtninge. Kan de bare få tankerne væk fra de store problemer, der er i deres
hjemland i de timer de er inde og træne, så er vores frivillige arbejde det hele værd. Vi er
også med til at skabe oplevelser for vores unge mennesker. som Ellen der fik mulighed for
at møde hendes idol Tobias. Ellen har fortalt os hun aldrig glemmer det.

Tænk på hvor privilegerede vi egentlig er. Alt det får man ved blot at hjælpe lidt til.

Så kære medlemmer, bak nu op og meld jer til at hjælpe når vi beder om det.

Tak.

Badminton:

Vi har 25 ungdomsmedlemmer. Vi har stadig en rigtig dygtig og vellidt ungdomstræner i
Kasper. Vi havde stor opbakning til "natminton".

Dagidræt:

Et samarbejds/inspirationsforløb med DGI har medvirket til øget deltagerantal. Stort udvalg
af aktivitetsmuligheder. Evaluering på forløbet med DGI bliver den sidste gang før
sommerpausen.

Esport:

Esport kunne godt bruge mere aktivitet, både mht. medlemmer, instruktører og
udvalgsmedlemmer. De har det forgange år oplevet medlemsnedgang.



Fodbold:

Fortsat mange medlemmer. Der er fundet trænere til U11 piger. Der overvejes om de
fortsat skal deltage i Bording Cup, eller der skal findes et alternativ.

Gymnastik:

Stadig fremgang i gymnastik. Udvalget har været gode til at rekruttere instruktører.
Gymnastikopvisning den 19. marts. Lotte stopper som formand efter 12 år. Birgitte tager
over.

Håndbold:

4 nye hold i år. Har afholdt brag i hallen, og maxtotal stævner i AIKC. Begge dele var
succesfulde. Stor tilslutning til Flensborg-tur. Holder afslutningsture til håndboldcup i Vejen
og Brørup sidste weekend i marts.

Motion & Fitness:

Stor succes med at de gav flygtninge fra ukraine mulighed for at benytte motionscenteret
gratis. Nye hold med fysioterapeut tilkoblet motionscentret har givet stor efterspørgsel.
Stor medlemstilgang i alderen 16-24 år. Samlet cirka 330 medlemmer.

MTB: 

Kører hver tirsdag når vejret tillader det. 10 årlige arrangementer hvor de kører forskellige
steder i Danmark. 2 årlige udenlandsture. 25 medlemmer. Der er plads til flere.

Svømning:

13 hold i alt. Alle hold er næsten fyldt helt op. 3 nye instruktører og 2 nye
udvalgsmedlemmer.



Søsport:

Har pt medlemsstop med 162 medlemmer. Afventer udbygning af klubhuset for, at kunne
få plads til flere medlemmer. SUP er det store hit i øjeblikket. 14 voksne instruktører.
3 unge instruktører. Søsport har sammen med 5 andre foreninger overtaget lederskabet af
Tour De Gudenå. Modtog 55.000 kr. fra festivalen til den nye kajak/badebro.

Ans Søbred:

Afventer fortsat svar fra Silkeborg Kommune om den endelige tilladelse om udbygning af
Søsporthuset. Økonomien til udbygningen er på plads, Ans IF er klar til at hjælpe med, så
den sidste etape kan gennemføres rent økonomisk. Kommende aktiviteter er blandt andet
beskæring af volden, nye bænke, opstilling af træfigurer.

 
Tennis: 

40 medlemmer. Primært senior. Bane 2 er ubrugelig, og vi afventer hvad der skal ske med
pladsen den ligger på. Padel er droppet grundet manglende plads til placering af banen.

Vinterbadning:

50 medlemmer. Ønsker om en større sauna. Der afholdes flere små events internt i
forbindelse med vinterbadningen.

Ans IF`s venner:

Udemærket tilslutning til Vennernes arrangementer. Godt samarbejde med AIKC. Der
afventes svar fra Velliv ang. ansøgning til Torsdagscafé i efteråret og et aftenarrangement.

Cirkel Walk:

Ruten i og omkring Ans er nu fuldt afmærket. Ruten er 6,7 kilometer i sin fulde
udstrækning. 5 nye borde/bænkesæt opsat på ruten. I løbet af foråret kommer der tavler
op på ruten, med historier om Ans.



4. Orientering om kontingenter og budgetter:

Morten Overgaard gennemgik regnskabet. Samlet set gav år 2021 et overskud på små
13.000 kroner. Der er enkelte udvalg hvor der er brug for mere opmærksomhed mht at få
medlemmerne til huske kontingentbetalingen. Stor ros til udvalgene for deres håndtering af
budgetter.

5. Behandling af indkomne forslag:

Der er ingen indkomne forslag

6. Valg til forretningsudvalget og suppleanter:

På valg til forretningsudvalget er Morten Bjelke og Peter Lindhard. De modtog begge
genvalg. Som suppleanter modtog Claus Jensen genvalg, Lars Odgaard er nyvalgt.

7. Valg af revisorer:

Agner Mikkelsen & Jørgen Storgaard Nielsen modtog genvalg. Claus Jensen modtog
genvalg som suppleant. 

8. Årets Udvalg:

Årets udvalg bliver i år Gymnastik. Endnu engang medlemsfremgang, masser af aktivitet
på trods af en efterhånden noget slidt skolehal. I står for at skulle skifte Formand, så lad os
sende Lotte godt afsted, og give Birgitte en saltvandsindsprøjtning så hun, og resten af
udvalget kan komme godt afsted. Tak for jeres indsats.



Årets Ans If’er:

I år er valget faldet på Kenneth Skovsborg Madsen. Han er 4 ud af 5 dage, hvis ikke 6 ud
af 7 dage, nede på banerne for at træne flere hold, og selv spille fodbold. Han er en
engageret, positiv, rolig, smilende træner, der viser de unge mennesker godt på vej. Hans
lune jydske væsen nyder vi alle godt af. Tak for din indsats, Kenneth. Giv ham en stor
hånd.

Uddeling fra Ans IF’s Venner:

I år er der igen 15000 kroner til uddeling fra Vennerne. Der er kun kommet et ønske ind på
5000 kr fra Dagidræt, der gerne vil investere i noget nyt grej. De resterende 10.000 kr er vi
blevet enige med Vennerne om at Torsdsgscaféen kan bruge på et aftenarrangement i
efteråret. Det afholder de her i AIKC, og Ans IF er på den måde så med til at støtte op om
vores samarbejde med AIKC.

Hermed afsluttes generalforsamlingen i Ans IF. Dirigent Rasmus Lindhard takker for god ro
og orden.

Referent: Peter Lindhard.


